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Γαλλία: Διαφωνίες... Ποιες διαφωνίες;
Δεν πρόκειται να ζητήσει επαναδιαπραγμάτευση της ΟΝΕ η κυβέρνηση Ζοσπέν παρά τις προεκλογικές της υποσχέσεις

Η σοσιαλιστική κυβέρνηση της Γαλλίας 
καθησύχασε τους Ευρωπαίους εταίρους της, 
διαβεβαιώνοντας ότι δεν πρόκειται να ζητή
σει την επαναδιαπραγμάτευση των όρων της 
Συνθήκης του Μάαστριχτ ούτε την καθυστέ
ρηση της εφαρμογής της Νομισματικής 
Ενωσης.

Οι χρηματαγορές δεν χρειάζεται να ανη
συχούν, δήλωσε χθες ο υπουργός Οικονο
μίας Ντομινίκ Στράους-Καν, «η γαλλική 
κυβέρνηση δεσμεύεται απόλυτα για την ε
φαρμογή της ΟΝΕ βάσει του συμφωνημένου 
χρονοδιαγράμματος».

Τυχόν προβολή τέτοιων αιτημάτων από 
την πλευρά της κυβέρνησης Ζοσπέν θα «τί
ναζε στον αέρα» το ευρώ και θα δημιουργού
σε κρίση στις σχέσεις της Βόννης με το Πα

ρίσι. Πάντως, η Γαλλία ζήτησε στο πλαίσιο 
των εργασιών του ECOFIN στο Λουξεμ
βούργο πίστωση χρόνου για την οριστικο
ποίηση του Συμφώνου Σταθερότητας, το ο
ποίο επιβάλλει κοινή πειθαρχία στις υποψή
φιες χώρες του ενιαίου νομίσματος, αποβλέ
ποντας να διασφαλίσει την οικονομική στα
θερότητα του συνόλου από τις παρεκκλίσεις 
στη δημοσιονομική διαχείριση των κρατών- 
μελών.

Ειδικότερα, η Γαλλία ζητεί να μην αλλάξει 
μεν το Σύμφωνο, αλλά να συμπληρωθεί με 
διατάξεις που θα προβάλλουν την κοινωνική 
διάσταση της ΟΝΕ. Το πρόβλημα που ανέ
κυψε θα προσπαθήσει να διευθετήσει ο πρό
εδρος της Κομισιόν Ζακ Σαντέρ, ο οποίος θα 
συναντηθεί την Πέμπτη με τον πρω

θυπουργό Λιονέλ Ζοσπέν, προσκομίζοντάς 
του μια συμβιβαστική πρόταση.

Σχολιάζοντας το αίτημα αναβολής που 
προέβαλε η Γαλλία, ο Γερμανός υπουργός 
Οικονομικών Τέο Βάιγκελ δήλωσε πως «ό,τι 
έχει συμφωνηθεί και συζητηθεί εδώ και δύο 
χρόνια δεν είναι δυνατόν να τεθεί προς επα
ναδιαπραγμάτευση». «Δεν μιλάμε για το τέ
λος της ΟΝΕ, αλλά δεν βοηθάει κιόλας», δή
λωσε στέλεχος της Bank of Tokyo- 
Mitsubishi.

Η κίνηση της Γαλλίας θεωρήθηκε, επίσης, 
ότι θέτει σε αμφισβήτηση τη δυνατότητα των 
«15» να υιοθετήσουν μια νέα Συνθήκη στη 
Σύνοδο του Αμστερνταμ.

Ο πρωθυπουργός Λιονέλ Ζοσπέν είχε μα- 
κρά τηλεφωνική επικοινωνία την Παρα

σκευή με τον Γερμανό καγκελάριο Χέλμουτ 
Κολ, ενώ την επόμενη Παρασκευή οι δύο η
γέτες και ο πρόεδρος Σιράκ θα συναντηθούν 
για να συζητήσουν εις βάθος όλα τα ζητήμα
τα που έχουν ανακύψει, εν όψει της Συνό
δου Κορυφής του Αμστερνταμ που αρχίζει 
τη Δευτέρα.

Αποδυναμωμένος θα εμφανιστεί στο 
Ευρωπαϊκό Συμβούλιο ο Χέλμουτ Κολ, ο ο
ποίος εμφανίζεται ασθενέστερος από ποτέ 
στη διάρκεια της 14ετούς θητείας του. Η Νο
μισματική Ενωση, που επρόκειτο να αποτε- 
λέσει το επιστέγασμα της καριέρας του, αντι
μετωπίζει σοβαρά προβλήματα, λόγω της α
ποτυχίας της Βόννης να παρουσιάσει τις α- 
παιτούμενες οικονομικές επιδόσεις. (Αλλα 
ρεπορτάζ στη σελ. 32)

Διπλάσιο κόστος 
για  τα φάρμακα  
σε οκτώ χρ όνια

Σιο 40% χων δαπανών Υγείας

Οι δαπάνες για φάρμακα 
αυξάνονται στη χώρα μας με 
ταχύτερο ρυθμό από εκείνον 
του ΑΕΠ και έχουν φθάσει 
να καλύπτουν το 40% των 
συνολικών δαπανών για την 
υγεία. Η ραγδαία αύξηση 
των δαπανών για φάρμακα έ
χει εκτοπίσει και αυτή την 
πρωτοβάθμια περίθαλψη, για 
την οποία δαπανάται μόλις το 
15% των συνολικών κον- 
δυλίων. ^

Την ίδια στιγμή στις χώρες 
της Ευρωπαϊκής Ενωσης οι 
δαπάνες για φάρμακα αντι
προσωπεύουν το 9%-18% 
των δαπανών υγείας, ενώ το 
κόστος της πρωτοβάθμιας πε
ρίθαλψης κυμαίνεται μεταξύ 
25% και 35%.

Η ραγδαία αύξηση των 
φαρμακευτικών δαπανών

στη χώρα μας οφείλεται, ό
πως επισήμανε χθες με αφορ
μή το 6ο Πανελλήνιο Συνέ
δριο Οικονομικών της Υγείας 
ο πρόεδρος της οργανωτικής 
επιτροπής, καθηγητής κ. Γ. 
Κυριόπουλος τόσο στην αύ
ξηση του όγκου των πωλήσε- 
ων όσο και κυρίως στην αύ
ξηση των τιμών των φαρμά
κων. Είναι χαρακτηριστικό 
ότι ενώ το 1987 ο δείκτης κό
στους φαρμάκων ήταν στο 
100, το 1995 ανήλθε στο 568 
ή 192 σε αποπληθωρισμένες 
τιμές. Παρατηρήθηκε, δηλα
δή, διπλασιασμός του πραγ
ματικού κόστους μέσα σε ο
κτώ χρόνια.

Η μεγαλύτερη αύξηση κό
στους παρατηρήθηκε στα νο
σοκομειακά φάρμακα, στα ο
ποία ο δείκτης κόστους από
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100 το 1987 έφθασε στο 659 
το 1995, έναντι του 553 για 
ταν φάρμακα που διατίθενται 
από τα φαρμακεία. Τη μερίδα 
του λέοντος των αυξήσεων 
εισέπραξαν τα εισαγόμενα 
φάρμακα, αφού σ’ αυτά ο δεί
κτης κόστους από 100 το 
1987 έφθασε στο 712 το 1995 
έναντι 372 για τα παραγόμε- 
να. Ο πρόεδρος του Πανελ
λήνιου Φαρμακευτικού Συλ
λόγου κ. Βαγιωνάς επισήμα- 
νε ότι η υψηλή φαρμακευτι
κή δαπάνη στη χώρα μας ο-

φείλειται κατά 70% στην 
υποκατάσταση των φθηνών 
φαρμάκων από ακριβότερα ί
σης θεραπευτικής αξίας, κα
τά 27% στην αύξηση των τι
μών και κατά 3% στην αλλα
γή των συσκευασιών.

Από την πλευρά του ο πρό
εδρος του Συνδέσμου Φαρ
μακευτικών Επιχειρήσεων 
Ελλάδος κ. Β. Αθεξάκος ανέ
φερε ότι «το πρόβλημα της 
φαρμακοβιομηχανίας είναι 
το επίπεδο των συνομιλη
τών της.

Η Κομισιόν «προσγειώνει» την Ο.Α.
Στον αέρα οι αυξήσεις μετοχικού κεφαλαίου συνολικού ύψους 35 δισ. δρχ.

Στο κατώφλι δυσάρεστων ειδήσεων από 
την Ευρωπαϊκή Ενωση βρίσκεται η 
Ολυμπιακή Αεροπορία, η οποία φέρεται α
ποφασισμένη να δείξει «κόκκινη κάρτα», 
τόσο στην εταιρία όσο και στην κυβέρνη
ση: 1) απορρίπτοντας την πραγματοποίηση 
των δύο αυξήσεων μ.χ. της Ο.Α. κατά 23 
δισ. δρχ. και κατά 12 δισ. δρχ., οι οποίες έ
πρεπε να έχουν πραγματοποιηθεί από τις 
10/1/96 και 10/1/97 αντιστοίχως και 2) επι
βάλλοντας στην Ο.Α. να επιστρέφει στο 
Δημόσιο τα 11 δισ. δρχ. με τα οποία χρημα
τοδοτήθηκε η εθελούσια έξοδος του προσω

πικού της, αφού το ποσό αυτό χαρακτηρί
ζεται ως κρατική επιδότηση.

•  Πάντως, χθες, το Δ.Σ. της Ο.Α. αποφά
σισε την παραγγελία στην Boeing τεσσά
ρων 737-800 με ισάριθμες option (ήδη έχει 
παραγγείλει στην Arbus δύο A 340 συν 
δύο option), στο πλαίσιο των τμηματικών 
συμφωνιών αγοράς νέων αεροσκαφών που 
συναρτώνται με ήδη καταβληθείσες προ
καταβολές στις κατασκευάστριες. Ωστόσο 
παραμένει ανοιχτό το θέμα της αγοράς 
συνολικά 35 αεροσκαφών καθώς εξετάζο
νται οι τρόποι για τη χρηματοδότησή τους.

•  Στο εσωτερικό μέτωπο της Ο.Α. δια- 
φαίνονται διοικητικές αλλαγές -εικάζεται 
ότι θα είναι περιορισμένης κλίμακας- με 
μίνι ανασχηματισμό μελών του Δ.Σ., αν 
και συνολικά αναπτύσσεται πλέον κλίμα 
συνολικής αμφισβήτησης της διοίκησης. 
Κατά πληροφορίες από στελέχη της 
ΠΑΣΚΕ έχει αποσταλεί στο γραφείο του 
πρωθυπουργού αλλά και στον γραμματέα 
του ΠΑΣΟΚ επιστολή με την οποία εκτίθε
νται τα προβλήματα της Ο.Α. και συναρτώ- 
νται με χειρισμούς παραγόντων της διοίκη
σης της εταιρίας. Α Μ Π .

Με 180 εκ. ECU 
«δικχυώνει» 

ιον  ΟΤΕ η NOKIA
Διαγωνισμός σε χρόνο -  ρεκόρ

Σε διάστημα μόλις τεσσάρων 
μηνών ολοκληρώθηκε από την 
Cosmote (η θυγατρική του 
ΟΤΕ στην κινητή τηλεφωνία 
το 30% της οποίας κατέχει η 
Νορβηγική Telecom) ο διαγω
νισμός μαμούθ -ύψος 55 δισ. 
δρχ- που αφορά την προμή
θεια του εξοπλισμού της εται
ρίας με το αναγκαίο υλικό για 
το στήσιμο του δικτύου DCS 
1800. Ηδη χθες 
το βράδυ άρχι
σαν οι διαπραγ
ματεύσεις της 
Cosmote με την Εταιρία Nokia 
(Φινλανδίας) η οποία κέρδισε 
το διαγωνισμό με προσφορά 
180 εκατ. ECU’s και την υψη
λότερη βαθμολογία (867 βαθμοί 
από τον συνυπολογισμό της οι
κονομικής και τεχνικής αξιολό
γησης της προσφοράς της). Στη 
λίστα των έξι διαγωνισθέντων 
ακολουθούν οι: Siemens με 
804 βαθμούς και προσφορά 183 
εκατ. ECU’s, οι Ericsson -  
Intracom με 784 βαθμούς και 
179 εκατ. ECU’s, η Noztel με 
662 βαθμούς και 217 εκατ. 
ECUis, η Acatel με 651 βαθ
μούς και 173 εκατ. ECU’S και 
η Motorola με 638 βαθμούς και 
προσφορά 244 εκατ. ECU’S.

Οπως είχε γράψει η «Κ» στις 
28.5.97 ουσιαστικά η μάχη δό
θηκε μεταξύ των τριών πρώ
των που ξεχώρισαν από την αρ
χή και ειδικότερα μεταξύ της 
Nokia και της Siemens που 
υπερείχαν ως προς το ύψος 
των εγγυητικών επιστολών 
που κατέθεσαν στην Cosmote 
για την ταχεία και καλή εκτέ
λεση της παραγγελίας. Το στά
διο των διαπραγματεύσεων με

τη Nokia θα περαιωθεί το πολύ 
σε 10 ημέρες και θεωρείται με
γάλης σημασίας, αφού στόχος 
της Cosmote είναι να πετύχει 
αφ’ ενός καλύτερο τίμημα, αφ’ 
ετέρου σύντομους χρόνους πα
ράδοσης του υλικού (με το 
κλειδί στο χέρι), προκειμένου 
από την 1 Αυγούστου να είναι 
δυνατή η δοκιμαστική χρήση 
του δικτύου από την περιοχή 

της Θεσσαλονί
κης. Συνολικά η 
προσφορά της 
Nokia, για την 

υλοποίηση της ' οποίας θα 
συσταθεί η Nokia Hellas υπό 
την προϋπόθεση ότι θα κατα
λήξουν αισίως οι διαπραγμα
τεύσεις με την Cosmote, προ- 
βλέπεται να υλοποιηθεί σε 6 
στάδια μέχρι το 2001 και περι
λαμβάνει εγκατάσταση 1.750 
σταθμών βάσεως και τρία ψη
φιακά κέντρα για την εξυπηρέ
τηση 540.000 συνδρομητών.

•  Χθες υπεγράφη στο Βελι
γράδι μεταξύ της Telecom 
Srbija του ΟΤΕ και της 
Telecom Italia μεγάλη συμφω
νία για την παραχώρηση του 
49% της εταιρίας (20% ΟΤΕ, 
29% Telecom Italia). Τη 
συμφωνία απόκτησης του 20% 
από τον ΟΤΕ υπέγραψε ο δι- 
ευθύνων σύμβουλος Π. Λά
μπρου ενώ τα ΡΤΤ Σερβίας εκ
προσωπήθηκαν από τον κ. Α. 
Γιόκιτς. Εκ μέρους της κυβέρ
νησης παρέστη ο πρωθυ
πουργός της Σερβίας Μ. Μα- 
ριάνοβιτς, ενώ συνάντηση με 
τον πρόεδρο Σ. Μιλόσεβιτς εί
χαν τόσο οι εκπρόσωποι του 
ΟΤΕ όσο και της Telecom 
Italia.

Της ΑΡΙΣΤΕΑΣ ΜΠΟΥΓΑΤΣΟΥ


